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Svar på § 37-spørgsmål nr. 2022-34 om fiskebåde

GOVERNMENT OF GREENLAND

I medfør af Inatsisartuts forretningsorden § 37 stk. 1, har du fremsat spørgsmål til
Naalakkersuisut vedrørende fiskebåde. Spørgsmålet er henvist til besvarelse hos mit
område.

1. Hvor mange fiskebåde under 9 meter er der blevet registreret herhjemme?

Svar: I 2021 blev der indhandlet fra 109 fartøjer med en længde over alt på mellem 6 og
9 meter.

a. Hvor mange af disse har fået tildelt en kvote?

Svar: Mange af disse fartøjer fisker med en fiskerilicens på en fælles kvote, og det er
kun fartøjer over 6 meter i fiskeriet efter hellefisk i forvaltningsområderne Diskobugten,
Uummannaq og Upernavik, som har kvoteandele, og dermed får tildelt kvoter hvert år. I
2021 blev der indhandlet hellefisk fra område 47 fra 77 fartøjer mellem 6 og 9 meter.

b. Hvor stor er den samlede kvote?

Svar: De 77 fartøjer imellem 6 og 9 meter havde i alt en samlet kvote på hellefisk i område
47 på 2.551.212 kg. Derudover havde de såfremt de havde licens hertil mulighed for at
fiske på en fælles kvote på 20.000 tons torsk og 1.228 tons stenbiderrogn. Dog er det
karakteristisk for fartøjerne i område 47 langt overvejende har hellefisk som den primære
art.

c. Hvor mange penge har kvoterne omsat i de sidste 5 år?

Svar: Nedenstående tabel angiver værdi af indhandling fra hele det kystnære fiskeri i mio.
kr. fordelt på arter for perioden 2017-21. Værdien er uden eventuelle bonus, tilskud og
offentlig støtte.

Art 2017 2018 2019 2020 2021

Rejer 320 330 397 385 340

Hellefisk 464 525 590 542 547

Torsk 154 120 126 101 63

Krabber 46 67 72 57 68

Stenbider 33 41 42 46 23

Andre arter 4 4 7 6 6
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Total 1.021 1.087 1.234 1.137 I 1.047 I

2. Hvis de gældende fiskerilicenser skal overflyttes til fiskebåde fra 6 meter til 9
meter, hvilke administrative og økonomiske konsekvenser vil Naalakkersuisut i så
fald regne med at det kan få?

Svar: Det er ikke muligt at lave en komplet økonomisk konsekvensanalyse, da der er tale
om et meget omfattende tiltag, der vil kræve betydelig tid og ressourcer at analysere til
bunds.

3. Hvis man foretager sådanne ændringer, hvilket fordele og ulemper regner
Naalakkersuisut det vil afstedkomme?

Svar: Der henvises til "Redegørelse til lnatsisartut om fordele og ulemper ved indførelsen
af en mindstelængde på joller med kvoteandel brugt i erhvervsmæssigt fiskeri på 9 meter
længde over alt med en 12 års overgangsperiode."

4. Har Naalakkersuisut planer om at realisere punkt 28 fra forårsmødet i Inatsisartut
2020?

a. Hvis ja, hvornår regner man med at realisere dette?

b. Hvis nej, på hvilket grundlag har man da standset arbejdet?

Svar: Punktets titel er: Fors lag til Inatsisartutbeslutning om, at Naalakkersuisut pålægges
at udarbejde en redegørelse over fordele og ulemper ved indførelsen af en
mindstelængde på joller med kvoteandel brugt i erhvervsmæssigt fiskeri på 9 meter
længde over alt med en 12 årsovergangsperiode. Naalakkersuisut har afieveret
redegørelsen til lnatsisartut og dermed er Inatsisartuts beslutning blevet fulgt.

5. Har Naalakkersuisut andre informationer liggende omkring ovennævnte sag?

Svar: Nej.

Med venlig hilsen
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